
Protokół nr XXIX/2021 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 28 maja 2021 r.  

 

Obrady rozpoczęto 28 maja 2021 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:42 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych: 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 
1. Sprawy organizacyjne, 

 

a) otwarcie posiedzenia, 

 

Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXIX sesję Rady Powiatu w Nysie, która odbyła się  

w trybie zdalnym. 

 

b) stwierdzenie kworum, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych,   
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXVIII sesji, 
 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja na temat gospodarowania mieniem Powiatu za 2020 r.  
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

 
5. Raport o stanie Powiatu Nyskiego za 2020 r.  

a) rozpatrzenie raportu przez Radę Powiatu, 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie. 



 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2020 r.  

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Nyskiego wraz z informacją o stanie mienia za 2020 r.,  

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2020 r., 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu Powiatu Nyskiego  
za 2020 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu,  

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu  w Nysie, 

e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2020 r.,  
g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie z tytułu 

wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2020 r.  
 

7. Sprawozdanie z działalności PKS w Nysie Sp. z o.o. za 2020 r. 
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie sprawozdania. 

 
8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2020”,  
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 
 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na okres 

10 lat nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej w operacie ewidencji gruntów  
i budynków jako działka nr 11/6 z k.m. 33, o pow. 0,0876 ha, położonej w Nysie przy  
ul. św. Piotra 1-3, obręb Śródmieście, stanowiącej własność Powiatu Nysa na rzecz Pracowni 
Rezonansu Magnetycznego RADOMED – Centrum Diagnostyczne Sp. z o.o., 

b) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r.,  
c) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036, 

 

10. Wolne wnioski, 
 

11. Zamknięcie obrad. 

 
1 c) przyjęcie protokołu z XXVIII sesji, 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z XXVIII sesji,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel 



Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jolanta Barska, Bożena Lewińska 
 
NIEOBECNI (4) 
Grażyna Bortniczuk, Janusz Jaskot, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 

 
2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2 do protokołu), 

 

W tej część posiedzenia nikt z radnych nie zabrał głosu, 

 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 
Radny Tomasz Jazienicki zgłosił interpelację w sprawie zabezpieczenie środków finansowych na 
organizowanie w szkołach prowadzonych przez Powiat Nyski dodatkowych zajęć wyrównawczych dla 
uczniów (załącznik nr 3 do protokołu).  

Radny Paweł Szymkowicz zgłosił zapytanie odnośnie zakupu nowych autobusów dla PKS w Nysie. 
Zwrócił uwagę, że najpierw poinformowano radnych o zakupie nowych autobusów, po czym za jakiś 
czas w jednym z lokalnych tygodników ukazał się artykuł, że zakup nastąpił po interwencji,   
interpelacji jednej z radnych. W związku z czym radny porosił o informacje na temat daty zakupu ww. 
autobusów.   

Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska - Jacykowska odnosząc się do interpelacji radnego Pawła 
Szymkowicza stwierdziła, że to ona wnioskowała do Zarządu i Starosty o stopniową wymianę taboru 
autobusowego PKS ze względu na zgłaszany przez mieszkańców jego nienajlepszy stan. Jednocześnie 
podziękowała Staroście i Zarządowi, że przychyli się do tego wniosku. Dodała, że o problemach 
związanych z taborem autobusowym PKS informowała od dłuższego czasu, co najmniej od kliku lat.  

Radny Paweł Szymkowicz poprosił, aby odpowiedx była udzielona przez Zarząd. Stwierdził, że nie 
można z wyborców „robić głupa”. Najpierw kupiono autobusy, a potem przedstawia się to w taki 
sposób, że było to wynikiem zaangażowania radnego.  
 
4. Informacja na temat gospodarowania mieniem Powiatu za 2020 r. 
 

a) przedstawienie informacji, 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że przedmiotowa informacja była zamieszczona w aplikacji eSesja  
i radni mieli możliwość zapoznać się z nią (załącznik nr 4 do protokołu). W związku z tym nie ma 
potrzeby aby ją prezentować.  
 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych, 
 
Przewodnicząca Komisja Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła, ze kierowana 
przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił, że kierowana 
przez niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację. 
 

c) dyskusja, 
 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu. 
 
 



d) przyjęcie informacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji dotyczącej gospodarowania mieniem Powiatu za 2020 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Kazimierz Rozumek 
 

NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
Przewodniczący oznajmił, że rada większością głosów przyjęła przedmiotową informację.  
 

5. Raport o stanie Powiatu Nyskiego za 2020 r. 
 

a) rozpatrzenie raportu przez Radę Powiatu, 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z Raportem i 
był on omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisjach (załącznik nr 5 do protokołu).  
 

W następnej kolejności głos zabrał Starosta – Andrzej Kruczkiewicz. Wyjaśnił na wstępie, że raport 
jest to dokument, który jest uchwalany corocznie od 3 lat. Uwzględnia on przede wszystkim realizację 
programów, strategii, zadań powiatu w 2020 roku oraz realizację uchwał Rady Powiatu. W następnej 
kolejności stwierdził, że główne działania Zarządu w 2020 roku były skierowane przede wszystkim na 
walkę z pandemią Covid-19. Przypomniał, że na początku pandemii były ogromne trudności jeśli 
chodzi o maseczki i rękawiczki, gdyż ceny ich były bardzo wysokie. Mimo to, trzeba było zapewnić  
je dla DPS-ów, domów dziecka, itp. Konieczne było zorganizowanie oddziału covidowego na terenie 
Szpitala nyskiego. Zaznaczył, że Zarząd robił wszystko co w jego mocy. Udało się m.in. zorganizować  
5 punktów „wymazowych” na terenie powiatu nyskiego. Współpraca z Wojewodą, Marszałkiem 
Województwa oraz przedstawicielami wszystkich pozostałych jednostek układała się bardzo dobrze. 
Wszystkie zadania, które nam nałożono zostały sfinansowane przez Wojewodę. W tym czasie dla 
naszych placówek ochrony zdrowia przekazano „grube miliony”. Otrzymaliśmy też pomoc ze strony 
innych podmiotów takich jak Azoty Kędzierzyn – Koźle czy Bioagra. Jedna z lokalnych firm 
sfinansowała zakup pościeli do oddziału covidowego.  

Jeśli chodzi o pozostałą działalność, to przy udziale pracowników Wydziału Geodezji zrealizowano 
m.in. zadanie polegające na scalaniu gruntów w Rzymkowicach - gmina Korfantów. Koszt tego zadania, 
to około 8,5 mln zł. Inne inwestycje, które zaplanowano na 2020 r. również zostały zrealizowane. Przy 
tej okazji Starosta poinformował, że Powiat Nyski otrzymał z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych 7,5 mln zł oraz w drugim rozdaniu ponad 10 mln zł. Dzięki tym środkom będą realizowane 
kolejne inwestycje, m.in. budowa domu dziecka w Korfantowie.  

W dalszej części wypowiedzi poinformował, że w najbliższym czasie planowany jest powrót do 
normalnej obsługi klientów w budynku Starostwa. 

Zwrócił także uwagę, że praktycznie od marca 2020 r. nauka w szkołach odbywała się zdalnie. Dzięki 
programom rządowym i innym dotacjom nasi uczniowie zostali doposażeni w laptopy i inny sprzęt, 
który umożliwiał im naukę zdalną. W tym czasie w szkołach przeprowadzono drobne remonty.  



Podsumowując Starosta stwierdził, że rok 2020 ze względu na pandemię koronawirusa był 
wyjątkowy. Jednocześnie podziękował radnym, pracownikom starostwa, Pani Skarbik, naczelnikom 
wydziałów oraz całemu Zarządowi za pracę w 2020 r. Na zakończenie poprosił radnych o udzielenie 
Zarządowi wotum zaufania.     

 
Członek Zarządu - Joanna Burska uzupełniając wypowiedź Starosty zwróciła uwagę, że w 2020 r. 
udało się zrealizować wiele zadań jeśli chodzi o sprawy społeczne. Między innymi utworzono 
„mieszkania chronione” w Otmuchowie i w Głuchołazach. Realizowano program „asystent osoby 
niepełnosprawnej”. Pozyskano 144 laptopy dla dzieci z pieczy zastępczej do nauki zdalnej.  
Z dniem 1 września 2020 oddano do użytku budynek Regionalnego Centrum Integracji  
i Rehabilitacji Społecznej przy ulicy Grodkowskiej, a pod koniec roku utworzony został Zakład 
Aktywności Zawodowej, gdzie osoby niepełnosprawne znalazły zatrudnienie i mają tam zapewnioną 
rehabilitację. Przy okazji oddano do użytku pełnowymiarowe boisko dla uczniów i wychowanków 
ośrodka specjalnego. Ponadto realizowany był program „rehabilitacja 25 plus” finansowany  
ze środków PFRON.  
W dalszej części wypowiedzi Pani J. Burska zwróciła uwagę, że w treści Raportu w pkt  7 nastąpiła 
omyłka. Zamiast „2019” wino być „2020”. Jednocześnie w imieniu Zarządu przeprosiła za ten błąd.   

Kończąc swoją wypowiedź podziękowała Staroście, Wicestaroście i pozostałym członkom Zarządu za 
współpracę w bardzo trudnym roku. Wyraziła także podziękowania za wszelkie sugestie i pomoc ze 
strony radnych powiatu.   

Radny Kazimierz Rozumek stwierdził, że docenia dokonania Zarządu  jednak ma pewne zastrzeżenia. 
Spytał dlaczego tak późno otwarto oddział rehabilitacji pocovidowej w Szpitalu w Głuchołazach. 
Przypomniał również, że składał interpelacje, aby dla osób zakażonych Covid-19 otworzyć osobny 
kontener do badania rentgenowskiego klatki piersiowej. Według radnego brak takiej możliwości 
skutkował tym, że pacjenci niepotrzebnie trafiali na oddział zakaźny. Gdyby lekarze POZ wiedzieli,  
że np. pacjent nie ma dużych zmian, to wówczas nie musieliby być kierowani na oddział.  
 
Radny Czesław Biłobran zabierając głos stwierdził, że problemy, na które należy zwrócić uwagę, to nie 
tylko służba zdrowia. To są sprawy gospodarcze, kwestia depopulacji, bezrobocia, kwestia 
infrastruktury. Są to obszary gdzie występują zjawiska niepokojące i jako przedstawiciele mieszkańców 
powiatu nyskiego, pełniący różne funkcję w samorządzie musimy na to zwracać uwagę. Bo nie 
wszystko idzie tak, jakbyśmy sobie tego życzyli. Dodał, że niewątpliwie Zarząd odniósł sukcesy w walce 
z pandemią, np. w kwestii organizacji punktów wymazowych i innych. Ale w tym czasie wiele osób 
„przegrało tę wojnę”. Mieszkańcy mieli poważne kłopoty z dostępem do służby zdrowia. Brakowało  
kontaktu bezpośredniego, co dla wielu było ciężkie. Nie udało się tego jakoś zorganizować.  
Jest jeszcze wiele obszarów, którym należy się  przyjrzeć i zrobić wszystko, żeby poprawić wskaźniki, 
np. kwestia dzietności, tworzenia nowych miejsc pracy, itp. Trzeba w jakiś sposób pomóc dziś  
i w przyszłości przedsiębiorcom, którzy tak mocno ucierpieli w okresie pandemii.  
 

Radny - Janusz Zapiór zabierając głos podziękował za pomoc, w trudnym okresie pandemii  
w 2020 r. Podkreślił, że Szpital w Głuchołazach, w tym kierowana przez niego Przychodnia otrzymały 
znaczną pomoc finansową, jak również środki ochrony epidemiologicznej. Dodał, że na dziś bez 
problemu funkcjonuje ambulatorium przy izbie przyjęć, gdzie w każdej chwili pacjenci mogą uzyskać 
pomoc. Mogą np. skorzystać z iniekcji, podczas gdy inne gabinety zabiegowe w Głuchołazach są 
nieczynne.  
 

Radny Paweł Szymkowicz odnosząc się do wystąpienia Starosty stwierdził, że jest zniesmaczony 
ponieważ jeśli już Starosta dziękuje za pomoc przy walce z Covid-19, to należałoby podziękować 
wszystkim, a nie tylko wybranym. Zaznaczył, że to zniesmaczenie wynika z pominięcia pomocy jaką 
Powiat, a przede wszystkim szpitale powiatowe otrzymały od samorządu wojewódzkiego. Zarówno jeśli 
chodzi o pierwszą jak i druga falę pandemii. W momencie, kiedy z Funduszu Inicjatyw Lokalnych, czyli  
z pieniędzy przeznaczonych na Covid-19 Starosta kupował choinki i ozdoby choinkowe, to nie kto inny 
tylko Marszałek Województwa zakupił dla ZOZ ZOZ w Głuchołazach analizator parametrów 
krytycznych, który zdecydowanie pomógł w pracy na oddziale covidowym. Poprosił, aby pamiętać o tym 



i informować, że placówki ochrony zdrowia w powiecie nyskim otrzymały też pomoc od samorządu 
województwa opolskiego.  
Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski poinformował, że raport o stanie Powiatu Nyskiego jak 
również informacja o możliwości zgłoszenia się mieszkańców do debaty były zamieszczony na stronie 
BIP Starostwa. Niestety nikt z mieszkańców nie wyraził chęci udziału.   
 

Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska - Jacykowska w imieniu mieszkańców powiatu nyskiego 
wyraziła podziękowania dla Starosty i Zarządu za to, że mimo tak trudnego roku, przy panującej 
pandemii koronawirusa, tak sprawnie realizowali powierzone im zadania. Dzięki ich zaangażowaniu  
i odpowiedzialności za powiat, rok 2020 zakończył się nadwyżką budżetową. Radna podziękowała 
także dyrektorom i pracownikom jednostek organizacyjnych powiatu jak również pracownikom 
Starostwa. Podkreśliła, że dzięki ich zaangażowaniu i pracy na rzecz drugiego człowieka, często  
z narażeniem swojego życia i zdrowia udało się walczyć z pandemią w tych trudnych okresach. Dzięki 
temu nasz powiat wyszedł obronną ręką z tych najgorszych momentów. Radna zwróciła uwagę,  
że statystyki pokazują że spada liczba zachorowań i w związku z tym ma nadzieję, że mamy już do 
czynienia z końcówką pandemia koronawirusa.  
 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że Raport to zazwyczaj dokument, który pokazuje nie tylko to,  
co jest dobre, ale także te gorsze strony, które należy poprawić wraz z receptą na to. Jeżeli więc 
ustawodawca nakreślił to tak, że mamy dokumenty strategiczne, które są analizowane, a właściwie 
sprawdzamy ich ewaluację, to mówimy o tym, co zrobić w przyszłości żeby rozwiązać pewne 
problemy.  
Radny zauważył następnie, że radni zostali poinformowani, że nikt z mieszkańców nie zgłosił uwag do 
Raportu. Jednak jego zdaniem wynika to z tego, że ograniczono się wyłącznie do zamieszczenia 
informacji o możliwości udziału w debacie w Internecie. Natomiast nie zwrócono się z zapytaniem  
np. do Regionalnej Izby Gospodarczej, Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej czy do pewnych 
większych stowarzyszeń, zrzeszeń na przykład senioralnych. Stwierdził, że należało pokusić się  
o to, aby dostęp do tej informacji był lepszy. 
Kontynuując stwierdził, że w Raporcie zabrakło mu elementów mówiących o tym co należałoby zrobić 
żeby było lepiej, żeby rozwiązać pewne problemy. Zabrakło rozwiązań na to jak zorganizować ochronę 
zdrowia w powiecie. Po dwóch i pół roku Starosta nadal nie przedstawił koncepcji. Nie ma żadnej 
wzmianki o tym jak przywrócić działalność chirurgii naczyniowej.  
Kolejna kwestia to pomysł na transport. Wiele miejsca poświęcono temu, co zrobiono  
w zakresie transportu, np. zakupiono autobusy, tylko brakuje odpowiedzi, kto będzie nimi jeździć. Nie 
ma też informacji czy będą podpisane porozumienia z gminami odnośnie utworzenia wspólnego 
podmiotu. Nie wiadomo czy dalej będziemy realizować strategię, która jest przyjęta czy też nie. Takich 
informacji kompletnie nie ma, a mija już dwa i pół roku od początku kadencji. W związku z powyższym 
radny stwierdził, że nie może głosować za przyjęciem raportu.  
 

Radny - Kazimierz Rozumek zabierając ponownie głos stwierdził, że brakuje mu w Raporcie sposobu 
rozwiązania problemu dotyczącego zadłużenia SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Zauważył, że to zadłużenie 
ciągnie się od 12 lat, więc wypadałoby w tym raporcie napisać jak to rozwiązać. Zwrócił także uwagę,  
że personel pielęgniarski zarabia znacznie mniej niż lekarze i również należałoby żądać od władz 
centralnych żeby to zmieniono. 
 
Radny - Piotr Bobak wyraził podziękowania dla Zarządu za dobrą współpracę w 2020 roku. Ponadto  
w imieniu mieszkańców gminy Nysa podziękował za realizację zadań na terenie gminy.  Przede 
wszystkim za przebudowę drogi powiatowej komunikującej obwodnicę Nysy czyli drogę krajową DK46 
ze strefą ekonomiczną Radzikowice – Goświnowice. Radny stwierdził, że jest to o tyle ważne, że za 
chwilę produkcję uruchomi tam zakład  Umicore, w którym powstaną nowe miejsca nie tylko dla 
mieszkańców gminy Nysa, ale też całego powiatu. Kontynuując radny zwrócił uwagę, że przed Gminą 
Nysa i Powiatem Nyskim kolejne wspólne zadania, tj. przebudowa centrum przesiadkowego, jak 
również kompleksowa przebudowa ulicy Aleja Wojska Polskiego.  

 



b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie    
       (załącznik nr 6 do protokołu). 
 

W związku wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie udzielenia 
wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie. 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Nysie.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 

W wyniku głosowania Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady 
udzieliła Zarządowi wotum zaufania za 2020 r. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2020 r. 
 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu Nyskiego wraz z informacją o stanie mienia za 2020 r. (załącznik nr 7 do 
protokołu) 

 

Daniel Palimąka odnosząc się do przedłożonego sprawozdania stwierdził, że generalnie papier 
przyjmuje wszystko. Możemy sobie w słupkach wszystko poukładać, ale czy będzie to wyglądało tak, jak 
oczekują tego mieszkańcy. Zdaniem radnego nie. O czym świadczy np. wpisanie, a później usunięcie  
z budżetu zadania dotyczącego opracowania dokumentacji na przebudowę ulicy Długosza w Nysie, która 
jest bardzo niebezpieczna. Drugim przykładem jest wydatkowanie środków, które Powiat Nyski 
otrzymał od Rządu na ważne zadania inwestycyjne. Dla Zarządu takim zadaniem okazał się zakup 
choinek. Zdaniem radnego, gdyby te choinki zostały zakupione z innego paragrafu, wówczas 
prawdopodobnie nikt by nic nie powiedział, natomiast wydatkowano na ten cel środki przeznaczone na 
inwestycje bądź walkę z Covid-19. Wobec powyższego radny stwierdził, że zarówno on jak i cały klub 
radnych Koalicji Obywatelskiej nie zagłosują za przyjęciem sprawozdania z wykonania budżetu.      
 

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz zwrócił uwagę, że radny zabrał głos w dyskusji nie w tym punkcie co 
należy. Zaapelował, aby trzymać się ustalonego porządku obrad.  
 
W następnej kolejności Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz omówiła sprawozdanie  
z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2020 r.  

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii  
o sprawozdaniu Zarządu Powiatu w Nysie z wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2020 r., 
 
Wiceprzewodnicząca Rady  Powiatu w Nysie - Danuta Korzeniowska odczytała uchwałę  
nr 87/2021 z dnia 23 kwietnia 2021 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za rok 2020 r. (załącznik  
nr 8 do protokołu). 



c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 
2020 r. oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu (załącznik nr 9  
do protokołu), 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Kazimierz Rozumek odczytał uchwałę Komisji w sprawie 
wniosku o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Nyskiego za 2020 r. z treści której wynikało, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdania  
i postanowiła wystąpić do Rady Powiatu  z wnioskiem o udzielenie Zarządowi absolutorium.  
 
d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie, 
 
Wiceprzewodnicząca Rady  Powiatu w Nysie - Danuta Korzeniowska odczytała uchwałę nr uchwała nr 
7/2021 z dnia 18 maja 2021 roku składu orzekającego regionalnej izby obrachunkowej w Opolu w 
sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie 
(załącznik nr 10 do protokołu). 
 
e) dyskusja, 
 
Radny Damian Wylężek podziękował Zarządowi za przebudowę drogi od Kamiennika w kierunku 
Nysy. Oznajmił, że w tym momencie prace trwają za Zurzycami. Wyraził także podziękowania za 
naprawę drogi w Białowieży. 
Następnie poinformował, że w dniu dzisiejszym rozmawiał z sołtysem Goworowic, który okazywał 
zdenerwowanie z powodu licznych dziur w drodze. Prosił jednocześnie, aby jak najszybciej  
połatać je.  
Kontynuując radny stwierdził, że drogi w gminie Kamiennik są najgorsze w całym powiecie. Dodał 
także, że w najbliższym czasie wystąpi z wnioskiem o zorganizowanie wyjazdowej sesji Rady Powiatu 
w Kamienniku, aby radni przy okazji przekonali się jaki jest stan tych dróg.  
 

Radna Jolanta Barska podziękowała Staroście za odwagę w podjęciu decyzji o aktualizacji 
dokumentacji na przebudowę Alei Wojska Polskiego w Nysie. Przypomniała, że projekt na to zadanie 
był wykonany w  2014 roku i wymagał aktualizacji. Decyzją Zarządu, zadanie to zostało zgłoszone do 
Funduszu Dróg Samorządowych i otrzymało dofinansowanie. Dzięki czemu już wkrótce będzie ono 
realizowane, co poprawi bezpieczeństwo i estetykę tej części miasta.   
Radna wyraziła także podziękowania za przystąpienie Powiatu Nyskiego do programu Rehabilitacja 
25 plus.  (część wypowiedzi radnego z powodu problemów technicznych jest niezrozumiała) 
 
Zbigniew Karnaś podziękował Zarządowi za realizację zadania przebudowa drogi powiatowej Grądy – 
Starowice. (część wypowiedzi radnej z powodu problemów technicznych jest niezrozumiała) 
 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2020 r. (załącznik nr 11 do protokołu), 
 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2020 r., 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 



Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie z tytułu 
wykonania budżetu powiatu nyskiego za 2020 r. (załącznik nr 12 do protokołu) 
 
Głosowano w sprawie:  
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nysie z tytułu wykonania 
budżetu powiatu nyskiego za 2020 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Kazimierz Rozumek, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Woźniak 
W wyniku głosowania Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady 
udzieliła Zarządowi absolutorium z wykonania budżetu za 2020 r.  
 

Przewodniczący Rady- B. Wyczałkowski pogratulował Zarządowi uzyskania absolutorium  
za 2020 r. Jednocześnie zwrócił uwagę, aby Starosta pamiętał o swoich słowach, które wypowiedział 
na początku kadencji, że będzie pamiętał o zrównoważonym rozwoju całego powiatu.  
 

7. Sprawozdanie z działalności PKS w Nysie Sp. z o.o. za 2020 r. 
 

a) przedstawienie sprawozdania, 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności PKS w Nysie za 2020 r. było 
zamieszczone w eSesji i radni mieli możliwość się z nim zapoznać (załącznik nr 13 do protokołu).  
Prezes PKS w Nysie – Beata Juralewicz zabierając głos stwierdziła, że ubiegły rok ze względu na 
pandemię koronawirusa był zupełnie inny niż poprzednie. Spółka musiała się zmierzyć z problemami, 
których nie miała w latach wcześniejszych. Udało się jednak wyjść z tego obronną ręką. Rok,  
co prawda został zakończony stratą, ale była ona poniżej poziomu amortyzacji. Nie było też zaległości 
jeśli chodzi o regulowanie zobowiązań. Podsumowując stwierdziła, że z optymizmem patrzy w kolejne 
lata.    
 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw  
        Regulaminowych, 
 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła, że kierowana 
przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 



Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił, że kierowana 
przez niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 

b) dyskusja, 
 

W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zgłosił chęci zabrania głosu.  
 

c) przyjęcie sprawozdania. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania z działalności PKS w Nysie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 

ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 

BRAK GŁOSU (1) 
Adam Fujarczuk 
 

Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska – Jacykowska podziękowała Pani Prezes za bardzo 
szybkie wznowienie kursu autobusu na linii Opole - Nysa.  
 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2020”, 
 

a) przedstawienie informacji, 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że przedmiotowe sprawozdanie było zamieszczone w eSesji  
i radni mieli możliwość się z nim zapoznać (załącznik nr 14 do protokołu). 
 

b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych, 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił, że kierowana 
przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił, że kierowana 
przez niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 

c) dyskusja, 
 

W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zgłosił chęci zabrania głosu. 
 

d) przyjęcie informacji. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia informacji na temat współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020. 
 
 



Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
 

ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 
Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Wiceprzewodnicząca       Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
 

BRAK GŁOSU (3) 
Grażyna Bortniczuk, Adam Fujarczuk, Paweł Szymkowicz 
 

Radny Paweł Szymkowicz zgłosił, że ze względu na problemy techniczne nie mógł wziąć udziału  
w powyższym głosowaniu. 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na okres 10 lat 
nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków jako 
działka nr 11/6 z k.m. 33, o pow. 0,0876 ha, położonej w Nysie przy ul. św. Piotra 1-3, obręb Śródmieście, 
stanowiącej własność Powiatu Nysa na rzecz Pracowni Rezonansu Magnetycznego RADOMED – Centrum 
Diagnostyczne Sp. z o.o. (załącznik nr 15 do protokołu), 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na okres 10 lat 
nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej w operacie ewidencji gruntów i budynków jako działka  
nr 11/6 z k.m. 33, o pow. 0,0876 ha, położonej w Nysie przy ul. św. Piotra 1-3, obręb Śródmieście, stanowiącej 
własność Powiatu Nysa na rzecz Pracowni Rezonansu Magnetycznego RADOMED – Centrum Diagnostyczne  
Sp. z o.o., 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 
Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Czesław Biłobran 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Piotr Woźniak 
 

b) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 16), 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r., 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Piotr Woźniak 
 

c) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 (załącznik nr 17), 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036,.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
 

ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Grażyna Bortniczuk, Piotr Woźniak 
 

10. Wolne wnioski, 
 

Wiceprzewodnicząca Rady - Danuta Korzeniowska odnosząc się do wniosku radnego D. Wylężka  
w sprawie zorganizowania sesji wyjazdowej w gminie Kaminnik stwierdziła, że chętnie weźmie udział 
w takiej sesji. Jednocześnie dodała, że zaprasza też radnych do gminy Korfantów.  
(część wypowiedzi radnej ze względu na problemy techniczne jest niezrozumiała) 
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski stwierdził, że z chwila kiedy Rada wróci do normalnego 
obradowania (nie zdalnie), to wówczas przyjdzie czas na to, aby usiąść i zastanowić się nad tym, aby 
takie sesje wyjazdowe zorganizować.  
 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz zabierając głos podziękował radnych za zaufanie i udzielenie 
Zarządowi absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za 2020 r.  
 

W następnej kolejności odczytał pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu informujące,  
że w wyniku przeprowadzonej kompleksowej kontroli w Starostwie RIO nie sformułowało żadnych 
wniosków pokontrolnych. Korzystając z okazji podziękował pracownikom za dobrze wykonaną pracę.    
 

11. Zamknięcie obrad. 
 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski zamknął XXIX 
sesję Rady Powiatu w Nysie.  
 
Protokołował  
Zenon Wiszniewski 


